

# 西安音乐学院 2024 年秋季西安市“中亚五国”留学生教育 培训计划项目招生简章

## 一、学校简介

西安音乐学院成立于 1949 年，坐落于世界历史文化名城西安，是一所培养音乐艺术专门人才的全日制普通高等学校，是全国 11 所独立设置的音乐专业院校之一，也是西北地区唯一独立建制的高等音乐学府。在 70 多年的办学历程中，西安音乐学院秉承“明德教化、乐音至善”的校训，为西北、全中国乃至世界输送了 3 万余名高素质的音乐艺术工作者和音乐教育工作者。学校开设有中国乐器演奏、管弦乐器演奏、键盘乐器演奏、音乐教育、声乐、作曲等 12 个本科专业，所有专业均面向全球招收外籍留学生。

## 二、项目介绍

为贯彻落实国家“一带一路”倡议和“中国+中亚五国”外长第二次会晤成果，吸引“中亚五国”更多优秀学生来西安学习，提升西安市作为丝路起点城市在“中亚五国”的教育影响力和吸引力，西安市人民政府特设立“西安市‘中亚五国’留学生教育培训计划项目专项奖学金”，在西安市普通高校进行“1+4”本科教育，其中第一年为汉语预科学习，第二至第五年为本科专业学习。

## 三、申请资格

(一) 拥有哈萨克斯坦、吉尔吉斯斯坦、塔吉克斯坦、土库曼斯坦、乌兹别克斯坦等“中亚五国”国籍，持有有效外国普通护照，对华友好、身体健康；

(二) 品行端正、遵纪守法、勤奋好学、在其国籍所在国无违法犯罪记录；

(三) 具有相当于中国高级中学毕业的学历，年龄在 25 周岁以下，由其国籍所在学校出具推荐信；

(四) 已享受其他资助类奖学金（不含鼓励性奖励）的留学生原则上不再享受本奖学金；

(五) 具备一定汉语基础。汉语预科结束后，需通过全部课程考核取得结业证书后，方可进入专业学习。

## 四、招生专业及名额

院（系）	专业（招考方向）	学制
人文学院	艺术史论	五年
	艺术管理	五年
	音乐学	五年
	非物质文化遗产保护	五年
音乐教育学院	音乐教育	五年
现代音乐学院	录音艺术	五年
	电子音乐制作 钢琴调修 音乐数字媒体	五年
	流行器乐（双排键电子琴、流行键盘、流行萨克斯、电声吉他、电贝司、爵士鼓）；通俗演唱	五年
声乐系	声乐（美声、民族、陕北民歌演唱）	五年
管弦系	管弦乐器（小提琴、中提琴、大提琴、低音提琴、古典吉它、	五年

	竖琴、长笛、双簧管、单簧管、大管、萨克斯、小号、圆号、上低音号、长号、大号、西洋打击乐)	
民乐系	中国乐器(竹笛、笙、唢呐、排箫、琵琶、扬琴、古筝、古琴、柳琴、三弦、阮、二胡、板胡、民族打击乐)	五年
钢琴系	钢琴演奏、手风琴、管风琴	五年
舞蹈学院	舞蹈表演	五年
	舞蹈学	五年
	舞蹈编导	五年

注：2024 年我校“中亚五国”留学生教育培训计划项目专项计划招生人数为 3，奖学金录取情况以学校通知为准。

## 五、奖学金内容

- 1.免注册费、学费；
- 2.免费校内住宿（双人间）；
- 3.提供来华留学综合医疗保险；
- 4.提供国际旅费（20000 元以内）；
- 5.提供生活补助：18000/年/人；
- 6.首次入境免费体检。

## 六、申请材料

- (一)《西安市“中亚五国”教育培训计划项目留学生专项奖学金申请表》；
- (二)学习计划（不少于 800 字）；
- (三)个人有效护照（有效期至少 1 年）；
- (四)高中毕业证明及高中完整成绩单；
- (五)本国无犯罪记录证明及中文翻译件；
- (六)国籍所在学校出具的英文推荐信 1 封；
- (七)专业水平支撑材料（可以代表本人专业水平的演奏作品视频、创作作品等）

注：所有材料如以中文或英文以外的语言书写，需提供其中文或英文翻译件。

## 七、申请程序

1. 学生于 2024 年 4 月 15 日之前将电子版申请材料打包发送至我校国际处邮箱（guojichu@xacom.edu.cn）进行报名（邮件及附件命名格式为：国别—姓名—申请学习类别-申请专业）。

2. 我校组织专业考核小组对申请基本材料、专业水平支撑材料进行线上初试，并将初试结果以邮件形式通知申请人。申请人务必及时回复邮件或在规定时间内按要求提交补充材料。

3. 通过我校初试的学生需参加我校组织的复试，复试将根据学生报考专业情况，主要考察学生综合素质、专业水平能力、汉语水平能力等。考试时间、地点及内容以具体通知为准，考试结果将在 10 个工作日内以邮件形式通知学生。

## 八、联系方式

西安音乐学院国际合作与交流处

电子邮件：guojichu@xacom.edu.cn

电话：+86-29-88667064

通讯地址：西安市雁塔区长安中路 108 号

邮编：710061

# Notice on Applying for Xi'an Conservatory of Music "Five Central Asian Countries" International Student Education and Training Program Scholarship of Xi'an ( Fall Semester of 2024 )

## 1. University Introduction

Founded in 1949 and located in the world famous historical and cultural city of Xi'an, Xi'an Conservatory of Music (XACM) is a full-time general institute of higher education specializing in training musical talents. It is one of the 11 independent Conservatories of Music in China, and the only independent one in Northwest China. Over the 70+ years, XACM has nurtured more than 30,000 high-quality music artists and educators for China and the world. Our conservatory offers 12 undergraduate majors including three National First-Class Majors, and seven Provincial First-Class Majors. All majors recruit foreign students all over the world

## 2. Program Introduction

In order to implement the "Belt and Road Initiative" and the results of the second meeting of the foreign ministers of "China and the five Central Asian countries", attract more outstanding students from the "five Central Asian countries" to study in Xi'an, and enhance the educational influence and attractiveness of Xi'an as the starting city of the Silk Road in the "five Central Asian countries", the People's Government of Xi'an has specially set up "Five Central Asian Countries" International Student Education and Training Program Scholarship of Xi'an. "1-4" undergraduate education is carried out in ordinary colleges and universities in Xi'an, in which the first year is Chinese language preparatory study, and the second to fifth year is undergraduate major study.

## 3. Applicant Eligibility

1. Applicants must be citizens from 5 Central Asian states, including Kazakhstan, Kyrgyzstan, Tajikistan, Turkmenistan, Uzbekistan, and have valid foreigner's passport. Being friendly to China and being in good health is also of great importance.
2. Good conduct, law-abiding, diligent and studious, with no illegal or criminal record in their country.
3. Applicants should have a diploma equivalent to senior high school in China with an age under 25. A recommendation letter from current school is also needed.
4. Have not funded by any other scholarship.
5. Chinese language requirement: after one-year preparatory learning of Chinese language, applicants must pass all the courses and obtain the certificate of completion.

## 4. Programs and Admission Quota

School (Department)	Major List (Field of Study)	Duration of Study
School of Humanities	Theory on Art History	Five years
	Art Management	Five years
	Musicology	Five years
	Protection of Intangible Cultural Heritage	Five years
School of Music Education	Music Education	Five years
School of Modern Music	Recording Art Electronic Music Composition	Five years

	Electronic Music Production Piano Tuning Music and Digital Media	
	Popular Instrumental Music (electronic organ, popular keyboard, popular saxophone, electroacoustic guitar, electric bass, jazz drum); Pop Singing	Five years
Vocal Music Department	Vocal Music (bel canto, folk style singing and northern Shaanxi folk song singing)	Five years
Orchestral Instruments Department	Orchestral Instruments (violin, viola, cello, double bass, classical guitar, harp, flute, oboe, clarinet, bassoon, saxophone, trumpet, horn, baritone, trombone, tuba, percussion)	Five years
Chinese Traditional Instruments Department	Chinese Musical Instruments (bamboo flute, sheng, suona, panpipe, pipa, dulcimer, Chinese zither, guqin, liuqin, sanxian, ruan, erhu, banhu, percussion)	Five years
Piano Department	Piano, Accordion, Pipe Organ	Five years
Dance Department	Dance Performance	Five years
	Dancology	Five years
	Choreography	Five years

*Notice: The planned number of admissions is 3. The scholarship admission situation is subject to the school's notification.*

## 5. Scholarship Content

- Exempt from paying registration fee, tuition fee.
- Free on-campus accommodation (standard room).
- Free comprehensive medical insurance for studying in China.
- International travel expenses to China is supported (no more than 20000 RMB Yuan).
- Living stipend: 18000 RMB Yuan/year.
- Free physical examination for the first time of entry.

## 6. Application Materials

- Xi'an "Five Central Asian Countries" International Student Education and Training Program Scholarship Application Form;
- A study plan, written in Chinese or English (no less than 800 words);
- Foreign ordinary valid passport (at least one year period of validity);
- Notarized High school education certificate and academic transcripts of all courses in high school (Pre-graduation certificate is required for applicants who have not graduated at the time of application);
- Proof of non-criminal record and its Chinese translation;
- One recommendation letter by the high school (with signature, email address and contact number of the referrer);
- Professional supporting materials.

*Notice: If any document is not written in Chinese or English, its translation to Chinese or English must be provided.*

## 7. Application and Selection Procedure

- Applicants should send required materials to the International Office through guojichu@xacom.edu.cn before April 15 2024 (Name the email subject and attachment by Nationality - Full Name - Applied Program - Applied Major).
- XACM will organize a professional assessment team to conduct an online preliminary review on

the basic documents and the professional level supporting materials, and notify qualified applicants of the preliminary examination results by email. Applicants must reply to the email or submit supplementary materials on the date as designated.

c) Applicants who have passed the preliminary review need to attend a follow-up Examination/Interview organized by XACM. The Examination/Interview mainly focuses on applicants' comprehensive quality, professional ability and Chinese language level, etc.. Qualified applicants will receive e-mail notifications regarding the Examination and Interview method, content and time. The result of the Examination and Interview will be announced via e-mail in 10 working days after the Examination and Interview.

## **8. Contact Information**

International Office of Xi'an Conservatory of Music  
Address: No. 108, Chang'an Middle Road, Xi'an, Shaanxi Province  
Postcode: 710061  
Tel./Fax: 86-29-88667064, 15339118365  
Email: [guojichu@xacom.edu.cn](mailto:guojichu@xacom.edu.cn)  
Website: <http://www.xacom.edu.cn>